



Beslutningsreferat og Protokollat

over styrelsesmødet tirsdag den 29. april 2025 kl. 18.30 på Kobbermølle Danske Skole

Til stede: Philipp Bohk, Svend Wippich, Nikolaj Stage Jensen, Mats Rosenbaum, Olaf Runz, Troels Kaysen, Thomas Jensen, Moritz Butz, Björn-Ole Strichau, Andrea Heimrath, Paul Salwik, Anne Hahn-Ruempler, Lars Kofoed-Jensen, Søren Neess Priisholm, Petra Häder, Daniel Dürkop og konsul Henrik Hansen

Protokolfører: Sabine Oetzmann

Dagsorden åben del:

1. Fælles forskning
2. Indkomne spørgsmål

Styrelsen giver mulighed for at indsende spørgsmål senest tre dage før mødet. Spørgeren får før mødet tilbagemelding om spørgsmålet tages op på mødet, et senere møde – eller besvares på anden måde. Spontane spørgsmål kan som udgangspunkt ikke behandles.

3. Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum
4. Eventuelt

Paul Salwik bød velkommen. Nikolaj Stage Jensen valgtes som ordstyrer.

1. Fælles forskning

Punkt til orientering

Sagsansvarlig: Lars Kofoed-Jensen, oplæg ved Judith Spönemann, Victoria Orth und Jonathan Goike

Baggrund: Fælles Forskning er et dansksproget STEM-fritidstilbud for alle interesserede børn og unge fra 1. til 10. klasse. Programmet bæres af elevforskningscentret på den (tyske) Lornsenschule i Slesvig i samarbejde med IPN (Universitetet i Kiel), SSF samt andre danske foreninger. I samarbejde med SDU undersøges der i øjeblikket mulighederne for en fælles Interreg-ansøgning, som skal omfatte udvidelsen af STEM-tilbuddet samt Fælles Forskning af børn fra begge sider af den dansk-tyske grænse.

Temaet "Højtbegavede børn" har tidligere været oppe i Styrelsen. Nu lægger Skoleforeningen lokaler til aktiviteter på A.P. Møller Skolen under overskriften "Fælles forskning". Judith præsenterer projektet, der involverer flere foreninger og institutioner.

Direktionen indstiller:

- at orienteringen tages til efterretning.

Beslutning Styrelsen 29.04.2025:

Styrelsen tog orienteringen til efterretning.

Protokol:

Judith Spönemann og to elever fra A. P. Møller Skolen, Victoria Orth og Jonathan Goike, orienterede ved hjælp af en PowerPoint om projektet "Fælles forskning". Oplægget vedlægges som bilag til referatet.

Desværre findes materiale til projektet ikke på dansk, så vores elever er ikke informeret nok om MINT. Elever fra 1. – 10. kl. kan deltage i projektet. I praksis samarbejder fx elever fra 1.-5. kl. om et projekt, hvor de inviteres ind i naturvidenskabens verden. Samarbejdet fremmer sociale relationer og gavner eleverne meget. Materiale på dansk er et stort ønske også mhp en videregående uddannelse i Danmark.

Olaf Runz spurgte, hvor materialet kommer fra.

Judith Spönemann svarede, at de modtager materialet fra Schülerforschungszentrum. Under sfz-sh.de kan findes flere oplysninger. Projektet er sikret økonomisk over to år.

Philipp Bohk spurgte, om det kunne tænkes, at projektet udvides til fx Flensborg og Husum.

Judith Spönemann svarede, at hvis de modtager midler fra Interreg kan projektet udvides til andre steder. Hvis de ville få midler andet steds fra kan de starte med det samme.

Ordstyreren takkede for et fint oplæg.

2. Indkomne spørgsmål

Lars Kofoed meddelte, at han i dag har videresendt et spørgsmål fra Driftsrådet.

Der var ellers ikke indkommet spørgsmål.

3. Meddelelser – herunder evt. nyt fra udvalg og det sydslesvigske forum

Punkt til orientering

Sagsansvarlig: Lars Kofoed

Direktionen indstiller

- at orienteringen tages til efterretning

Beslutning Styrelsen 29.04.25:

Styrelsen tog orienteringen til efterretning.

Protokol:

Lars Kofoed meddelte, at der i morgen er aftalt et koordineringsmøde med deltagelse af foreningernes formænd og forretningsførere, hvor der skal snakkes om tiltag for at tage hul på fx budgetter og, hvordan vi kan påvirke Sydslesvigudvalgets budgetprocedure.

Paul Salwik supplerede med, at det er afstemt mellem foreningerne, at starte en dialog med Sydslesvigudvalget meget tidligere.

Lars Kofoed meddelte, at den af Fællesrådet nedsatte arbejdsgruppe vedr. nye regler for skolernes samarbejdsråd er gået i gang. Næste møde finder sted i næste uge, hvor udvalget har inviteret Driftsrådet til at komme og udvalget vil også invitere Fællesselevrådet.

4. Eventuelt

Angelina Dürkop fra Driftsrådet orienterede om, at det spørgsmål de har sendt til Styrelsen handler om de nye timeplaner, der har stor relevans for mange for at kunne forberede sig på, hvad der kommer af forandringer.

Lars Bo Hansen fra Driftsrådet syntes, at hvis det er Fællesrådet, der skal træffe en beslutning burde punktet være behandlet for åbne døre.

Lars Kofoed henviste til, at Styrelsen havde aftalt, at de har behov for en intern drøftelse først.

Paul Salwik bekræftede, at det er for tidligt til at tage det op på den åbne del på nuværende tidspunkt.

Troels Kaysen sagde, at det på fællesrådsmødet blev aftalt, at vi først skal bearbejde internt. Lige meget, hvad der besluttet kommer det til Driftsrådet bagefter. Der ligger en "Erlass" fra Kiel, som skal følges.

Lars Bo Hansen mente, at det handler om åbne processer.

Lars Kofoed svarede, at Styrelsen af Fællesrådet er blevet bemyndiget til at lave midlertidige ændringer.

Angelina Dürkop sagde, at man på den skole, hvor hun arbejder, allerede har gjort sig tanker mht. indskoling. Der skal tages vare om dem, det berører.

Troels Kaysen svarede, at han ingen hindring ser, at Driftsrådet sender forslag ind.

Formanden lukkede den åbne del af mødet.